
هفت�ه س�وم رقابت هاي لي�گ برت�ر در حالي 
عصر امروز با برگزاري دو ديدار )پرسپوليس- 
ذوب آه�ن و نس�اجي مازن�دران – گل گه�ر 
س�يرجان( پيگيري مي ش�ود كه معضل بازي 
ب�دون تماش�اگر در آزادي همچن�ان به قوت 
خود باقي اس�ت. چالش�ي ك�ه مداف�ع عنوان 
قهرماني را به بيانيه نويس�ي واداش�ته اس�ت. 
پرس��پوليس با دو برد پياپي مقاب��ل آلومينيوم و 
تراكتور، ليگ بيست و س��وم را مقتدرانه آغاز كرد 
و در همان گام نخس��ت خود را به عن��وان يكي از 
مدعيان اصلي قهرماني معرف��ي كرد. با اين وجود 
سرخپوشان هنوز نتوانس��تند از حمايت هواداران 
خ��ودي در خانه بهره مند ش��وند و اين به معضلي 

بزرگ براي پرسپوليس تبديل شده است.
قرمزپوش��ان پايتخت در نخس��تين ب��ازي فصل 
ميزبان بودن��د، اما در ورزش��گاه خالي از جمعيت 
برابر آلوميني��وم به ميدان رفتن��د. اتفاقي كه قرار 
است ساعت 19:30 امروز برابر ذوب آهن اصفهان 

نيز عيناً تكرار شود! 
  بيانيه نويس�ي در اعتراض به اس�تاديوم 

خالي
 كس��ب س��ه جام )قهرماني ليگ، جام حذفي و 
سوپرجام( مي توانست سكوهاي ورزشگاه آزادي 
را مملو از جمعيت كند. اتفاقي كه علاوه بر س��ود 
مالي، بي شك مي توانست به لحاظ روحي - رواني 
نيز تأثير بسزايي در عملكرد سرخپوشان داشته 
باش��د و قدرت اين تيم را برابر حريفان چند برابر 

كند، اما در دست تعمير بودن ورزشگاه آزادي طي 
سه هفته اخير سرخابي هاي پايتخت را از امتياز 
بازي خانگي و حمايت ه��واداران خودي محروم 
كرده است، مس��ئله اي كه پرس��پوليس را بر آن 
داشت تا در آستانه مصاف با ذوبي هاي اصفهاني 
دس��ت به قلم ش��ود و در اعتراض به اين شرايط 
ناعادلان��ه و نابرابر بيانيه نويس��ي كند: »هرچند 
پيش از اين نيز اميدي نمي رفت كه اجازه استفاده 
از ظرفي��ت موجود ورزش��گاه آزادي به باش��گاه 
پرسپوليس و هواداران داده شود، ولي حالا به طور 
قطع مشخص شد كه بازي پرسپوليس در هفته 
سوم رقابت هاي ليگ نيز بدون تماشاگر و حضور 
هواداران برگزار مي شود. نياز به گفت وگو و توضيح 
نيست كه اين اتفاق خارج از هرگونه كنترل و اراده 
باشگاه پرسپوليس اس��ت. در حال حاضر دلتنگ 
از دوري هواداران ناچار ب��ه ادامه رقابت ها در اين 
شرايط نابرابر و ناعادلانه هس��تيم. به اميد ديدار 
هوادارانمان در ورزشگاه آزادي. البته هفته آينده 
در اهواز اين مجال فراهم خواه��د بود تا هرچند 
محدود با شما در ورزش��گاه ديدار داشته باشيم. 
بي ترديد باش��گاه پرس��پوليس همچن��ان براي 
احقاق حقوق حقه خود و در صيانت از حق قانوني 
ه��واداران به تلاش هايش ب��راي برگزاري مجدد 
بازي هاي خانگي پرسپوليس با حضور هواداران 

ادامه خواهد داد.«
   تهديدي كه تكذيب شد!

با وج��ود كس��ب دو پي��روزي در گام نخس��ت 

پرس��پوليس مش��كلات ريز و درش��تي دارد كه 
مي توان��د كار اين تي��م را در بازي ب��ا ذوبي هاي 
اصفهاني به چالش بكش��د. س��كوهاي خالي از 
جمعيت، نداشتن مهاجم شش��دانگ و حالا هم 
داستان ميلاد سرلك كه مديرعامل ذوب آهن به 
واسطه آن براي سرخپوشان خط و نشان كشيده 
است! هرچند كه پرسپوليس مدعي است ميلاد 
سرلك مشكلي براي همراهي سرخپوشان ندارد، 
اما واقعيت اين اس��ت كه هافبك پرسپوليس از 
روز گذشته )اول شهريورماه( س��رباز مي شود و 
فقط در ص��ورت دريافت مجوز از س��ازمان نظام 
وظيف��ه يا دع��وت به تي��م ملي مي توان��د براي 
پرس��پوليس به ميدان برود، به همين دليل هم 
نكيس��ا گفته بود در صورتي كه ميلاد س��رلك 
مقابل ذوب آهن بازي كند از سرخپوشان شكايت 
خواهد كرد. مصاحبه اي كه اگرچه از س��وي گلر 
سابق سرخپوشان رد شد، اما دور از انتظار نيست 

تيم يحيي را با چالش مواجه كند!
   هدف هاي دوگانه

برتري مقابل ذوب  آهن براي پرس��پوليس اهميت 
بسيار دارد، نه فقط چون ركورد اين تيم را رؤيايي تر 
می كند و باعث عبور يحيي از ركورد برانكو )99 برد( 
مي شود، بلكه از آن حيث كه استقلال و سپاهان نيز 
مانند سرخپوشان هر دو بازي نخست خود را با برد 
پشت سر گذاشته اند و رقابت بين مدعيان قهرماني 
از همان هفته هاي نخست تنگاتنگ دنبال مي شود. 
با اين وجود كسب صدمين برد هم مي تواند انگيزه 

خوبي براي يحيي باشد. 
 پرس��پوليس از پن��ج روياروي��ي قبل��ي خود با 
ذوب آهن اصفهان س��ه برد و دو مساوي دشت 
كرده، اما هرگز بازنده نبوده اس��ت. با اين وجود 
دي��دار ام��روز دو تي��م بي تردي��د متفاوت تر از 
مصاف هاي قبلي است، نه فقط چون ذوب آهن 
بعد از قبول شكس��ت مقابل س��پاهان در دربي 
اصفهان انگيزه زيادي براي جبران مافات دارد، 
در واقع ذوبي ها بعد از حضور ربيعي تكنيكي تر 
و همچنين هجومي تر ب��ازي مي كنند و اين نوع 
بازي مي توان��د هر تيمي را به دردس��ر بيندازد، 
درس��ت مثل ملوان كه در مصاف با ذوب تن به 
شكست داد. ش��اگردان ربيعي حتي در مصاف 
با سپاهان هم اگرچه بازنده ميدان بودند، اما يك 
بازي هجومي را به نمايش گذاش��تند و بي شك 
در آزادي و برابر پرس��پوليس نيز همين رويه را 
دنبال مي كنند. هرچند ربيعي قبل از رويارويي 
ش��اگردانش با ياران يحيي تأكي��د مي كند كه 
پرس��پوليس نيازي به تعري��ف و تمجيد ندارد، 
اما آنچه مس��لم اس��ت اينكه ذوب آهن با دست 
گذاشتن روي نقطه ضعف پرسپوليس به دنبال 
كس��ب نتيجه در آزادي است، نقطه  ضعف قابل 
توجه پرسپوليس، خط حمله اين تيم است، كه 
فعلًا يك مدافع و يك وينگر جور آن را كشيده اند، 
اما بی شك يحيي بايد فكري به حال خط حمله 
تيمش كند تا با وجود بردهاي پي در پي، به دليل 

گل  زده كمتر پايين تر از بقيه مدعيان نباشد.

قهرمان كشتي آزاد جهان كه يكي از شانس هاي اصلي كسب طلاي 
رقابت هاي جهاني بود، فرصت حضور در بلگرد را از دست داد. اين در 
حالي است كه هفته گذش��ته روي تشك رفته و با كشتي گيران س��بك تر از خود تمرين كرده بود، 
اما تلاش  كادر پزشكي و فني براي حضور كامران قاسمپور در مسابقات جهاني بلگراد نتيجه نداد و 
دست آخر پنجه مصدوميت بر پيكر ببر ايراني باعث ش��د پژمان درستكار تكنيكي ترين كشتي گير 

ايران را از ليست نفرات اعزامي به مسابقات جهاني خط بزند و 
خيال رقباي قاسمپور را راحت كند. 

دارن��ده دو م��دال ط��لاي جهان ب��ه بلگراد نمي رس��د. 
مصدوميت قاس��مپور از كش��اله ران،  بزرگ ترين دغدغه 
كادر فني تيم ملي كش��تي آزاد ايران ب��ود، خصوصاً كه 

نماينده وزن 92 كيلوگرم ايران به همين دليل حضور 
در دو تورنمنت رنكينگ دار اتحاديه جهاني را 

هم از دس��ت داده بود، به همين جهت با 
نظر پزشكان روند درماني خاص براي 
رس��اندن قهرمان جهان به مسابقات 
بلگراد استارت خورد، اما تلاش  براي 
رسيدن او به مسابقات جهاني نتيجه 
ن��داد، به طوري كه ن��ه فقط حين 
انجام تمرينات س��بك احس��اس 
درد داش��ت، بلكه پ��اي ديگرش 
نيز مصدوم شد تا رسماً حضور در 

جهاني بلگراد را از دست بدهد. 

نه مربي دارم، نه اردو و برنامه

خيال رقبا راحت شد، قاسمپور به بلگراد نرسيد

شطرنج بانوان تنها يك نماينده در بازي هاي آسيايي هانگژو دارد، اما        خبر
رس��يدگي به همين يك نماينده هم چنان لن��گ مي زند كه صداي 
مبينا علي نسب را درآورده است: »من فقط در بخش رپيد بازي هاي آسيايي مسابقه مي دهم، چون 
بخش استاندارد تيمي است و متأسفانه تيم زنان به بازي هاي آسيايي اعزام نمي شود. علاوه بر آن در 
حال حاضر متأسفانه اردو، مربي و برنامه تمريني خاصي نداريم و همه چيز برعهده خودمان است ، اما 
با اين شرايط از ما انتظار دارند. درحالي كه رقابت در بخش زنان واقعاً سخت است. شايد چون شطرنج 
سال هاي زيادي در بازي هاي آسيايي نبوده، جدول در بخش دختران سنگين تر است. همه حريفاني 
كه در جهان حرفي براي گفتن دارند در اين مسابقات بازي  مي كنند. تيم هاي هند، چين و قزاقستان 
بهترين هاي جهان هس��تند كه در المپيادهاي جهاني مدال مي گيرند، اما اين مس��ئله باعث نشده 

مسئولان نگاهي ويژه به شطرنج داشته باشند.«

براي هانگژو هم برنامه قهرماني داريم
تيم ملي كب��دي بانوان باز 
ه��م براي كس��ب ي��ك مدال 
خوش��رنگ در بازي هاي آس��يايي 
تلاش مي كند. ش��اگردان ش��ايلا جين 
تمرينات شان را در حالي پشت سر مي گذارند 
كه يك��ي از اميدهاي كاروان كش��ورمان براي 
كس��ب مدال در هانگژو محس��وب مي شوند. 
درخش��ش كبدي اي��ران در بخش بان��وان از 
بازي هاي 2010 با كس��ب مدال برنز آغاز شد. 
ملي پوشان در بازي هاي 2014 با كسب عنوان 
نايب قهرماني مدال نقره را به گردن آويختند. 
اوج درخش��ش آنها در بازي ه��اي 2018 بود، 
جايي كه بانوان كبدي با غلبه  بر تيم هند طلاي 
جاكارتا را به چنگ آوردند. اين مسئله انتظارات 

از تيم كبدي بانوان را افزايش داده است. 
س��رمربي هندي اين تيم در گفت وگو با ايس��نا 
وضعي��ت ملي پوش��ان را مطلوب خوان��د: »با 
تمرينات هدفمند ب��راي موفقيت در بازي هاي 
آسيايي تلاش مي كنيم. در حال حاضر براي هر 

پست سه بازيكن در تيم وجود دارد و انتخاب از 
ميان بازيكنان براي من خيلي س��خت است.« 
اين تيم به تازگي اردويي در هن��د برگزار كرد. 
با اينك��ه هندي ه��ا از بازي هاي دوس��تانه تيم 
كشورمان فيلمبرداري كردند، اما به گفته شايلا 

جين، تيم ملي در اين ديداره��ا با تاكتيك هاي 
اصلي ب��ه ميدان نرفته اس��ت: »هن��د چون در 
فينال بازي هاي آس��يايي قبلي طلا را از دست 
داد و دوم ش��د قطعاً براي مس��ابقات اين دوره 
خيلي س��خت تر تلاش مي كند. مطمئناً به جز 

هند رقباي ديگري هم داريم كه آنها هم خيلي 
سخت تلاش مي كنند تا بتوانند بهترين نتيجه را 
در بازي هاي آسيايي كسب كنند. هفته قبل به 
هند سفر كرديم. چند ديدار تداركاتي با تيم هاي 
باشگاهي بمبئي داشتيم. قطعاً مي توانند از فيلم 
مسابقات براي آناليز استفاده كنند. در ديدارهاي 
تداركاتي همه در حال فيلم  گرفتن بودند، ولي ما 
استراتژي هايي به كار برديم كه اصلي نبودند. از 
طرفي چون برخي تيم ها از تيم ملي ما ضعيف تر 
بودند بازيكنان ما با تمام توان و مهارت ها در آن 

ديدارها حاضر نشدند.«
س��رمربي تيم ملي در خصوص اهدافش براي 
تكرار قهرماني در آس��يا گف��ت: »در بازي هاي 
جاكارتا طلا كس��ب كرديم و برنام��ه من براي 
هانگژو هم اين است كه دوباره آن مدال را كسب 
كنيم. همچنان در حال تمرين هستيم. با تمام 
قدرت در بازي هاي آسيايي حاضر مي شويم تا 

بتوانيم مدال طلا را مجدداً تكرار كنيم.«

 تلاش تيم كبدي

 بانوان براي گرفتن 

دومين طلاي آسيا

      بازتاب

      چهره
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فريدون حسن

وقتي پول زياد به كار نمي آيد

تراكتور تيمي كه خوب مي بازد
تراكتور تبريز نمونه عيني تيم هايي است كه فقط خوب خرج مي كنند 
و س��روصداي زياد دارند. تراكتور پول كم ندارد، تماش��اگر متعصب و 
پرسروصدا هم تا دلتان بخواهد دارد، اما تيمي است كه فقط بلد است 

خوب ببازد. 
تراكتور براي ش��روع ليگ بيست و سوم حس��ابي سر كيسه را شل 
و بازيكناني را جمع و ج��ور كرد كه داشتن ش��ان آرزوي هر كدام 
از تيم هاي ليگ برتري فوتبال بود. فصل آماده س��ازي و تمرينات 
پيش فصل را هم با سروصدای زياد پشت سر گذاشت، به گونه اي كه 
تصور همه اين بود با يك تيم كاملًا مدعي، آماده و ترسناك روبه رو 

خواهند شد، اما ... 
اما سوت شروع ليگ برتر كه به صدا درآمد، تراكتور در اصفهان مقابل 
سپاهان يكي از مدعيان قهرماني تحقير ش��د و به تبريز برگشت. آنها 
گفتند اتفاق بوده و جب��ران مي كنيم؛ هفته دوم مقابل پرس��پوليس 
ديگر مدعي قهرماني قرار گرفتند، ميزبان بودند و پرشورهايش��ان هم 
همراهي شان مي كردند، اما نتيجه به نفع پرسپوليس سفيدپوش شد 
تا ثابت شود هر قرمزي، قرمز نيست. بعد از دومين باخت هم گفتند در 

پلي آف ليگ قهرمانا آسيا جبران مي كنيم. 
سه شنبه شب ورزشگاه يادگار امام تبريز باز هم شاهد تحقير تراكتور بود 
و اين بار تحقير در سطح قاره، شكست 3 بر يك مقابل الشارجه امارات، 
اما اين چيزي نبود كه قابل جبران باشد. شايد بتوان دو باخت اول فصل 
مقابل سپاهان و پرسپوليس را جبران كرد، اما شكست در پلي آف ليگ 
قهرمانان، يعني خداحافظ آسيا و اين چيزي نيست كه بتوان به راحتي 

از كنار آن گذشت. 
نكته جالب اينكه تراكتوري ها باز هم وعده آينده را مي دهند و از خوب 
شدنشان حرف مي زنند. حالا اين خوب ش��دن چه زماني تحقق پيدا 

مي كند بايد صبر كرد و ديد. 
حرف هاي خمس، س��رمربي تراكتور بعد از ح��ذف اولين نماينده 
ايران در ليگ قهرمانان آس��يا بيش��تر از آنكه جنبه توجيه داشته 
باشد نوعي توهين به شعور هواداران فوتبال تلقي مي شود. خمس 
مي گويد: »به هوادارانمان اطمينان می دهم كه بيشتر تلاش و كار 
خواهيم كرد تا بتوانيم روند تيم را عوض كنيم. گاهي اوقات روند 
تيم به گونه اي پيش می رود كه چندين برد پش��ت سر هم كسب 
مي كنيم، اما الان روند خوبي نداريم. ليگ هم تازه ش��روع شده و 

فقط دو بازي انجام داده ايم!«
سرمربي تراكتور گويا خبر ندارد كه مقابل چه تيم هايي نتايج را واگذار 
كرده كه به هوادار تراكتور قول درست شدن مي دهد و از آنها مي خواهد 
كه صبور باشند. خدمت جناب خمس بايد يادآوري كنيم كه تيم شما 
به دو مدعي قهرماني باخته و از آس��يا هم حذف ش��ده، پس حالا بايد 
جواب دهيد كه هوادار تراكتور چگونه به تيمي كه فقط خوب مي بازد 

بايد اميدوار باشد!
بدتر از همه اينكه خمس مدعي است تيمش خوب بازي كرده و نسبت 
به دو بازي قبلي پيشرفت داشته اس��ت. او مي گويد: »خيلي پيشرفت 
كرديم و بازي بهتري را به نمايش گذاشتيم. نكته مهم اين است كه در 
هر سه ديدار گل ها را به حريفان هديه داديم و تا زماني كه اين اشتباهات 
را برطرف نكنيم، قطعاً مشكل خواهيم داشت.« حالا ما مانده ايم كه اين 

چه پيشرفتي است كه فقط باخت به بار مي آورد.

شيوا  نوروزي

 مدال گرفتن با تجهيزات عاريه اي
 افتخار نيست!

هرچه به زمان شروع بازي هاي آسيايي نزديك مي شويم اظهارنظرهاي 
غيركارشناسي و عجيب مسئولان ورزش در سمت هاي مختلف بيشتر 
مي ش��ود. همچنين بهانه جويي ها و توجيهات آقايان مدير هم تشديد 
ش��ده و به نظر مي رسد هر مس��ئولي فقط براي ش��انه  خالي كردن از 

مسئوليت خود مصاحبه مي كند. 
دوچرخه سواري ايران در هانگژو دو نماينده دارد، ولي مشكلات قديمي 
آنها به قوت خود باقي است. سال هاست ملي پوشان اين رشته در مواد 
مختلف از نداش��تن تجهيزات اس��تاندارد، هزينه هاي سنگين و عدم 
رسيدگي كافي به دوچرخه سواري مي نالند، ولي گوش كسي بدهكار 
نيست. گران بودن دوچرخه هاي به روز و استاندارد و بي پولي هميشگي 
فدراس��يون از جمله عواملي هستند كه باعث ش��ده ورزشكاران ما از 
جيب شان براي خريد تجهيزات و حتي اعزام به مسابقات هزينه  كنند. 
اين انتقادها آنقدر قديمي است كه بسياري از دوچرخه سواران ديگر پا 
به سن گذاشته اند و حتي اگر تغييري هم در رويه ايجاد شود فرصتي 

براي استفاده از فرصت ها نخواهند داشت. 
در فاصله كوتاه باقيمانده تا اعزام به بازي هاي آسيايي، فرانك پرتوآذر 
نسبت به كمبود امكانات گلايه داشته و همانطور كه هزينه هاي حضور 
در مسابقات جهاني را خودش پرداخت كرده در هانگژو نيز هزينه تأمين 

تجهيزات لازم را بايد از جيب بپردازد. 
منطقي اين بود كه فدراسيون دوچرخه سواري بعد از مطرح شدن اين 
انتقادها در جهت رفع كمبودهاي نماينده آس��يايي اش فوراً دست به 
كار ش��ود و ضمن تأمين تجهيزات لازم، خيال اين بانوي ملي پوش را 
از بابت امكانات راحت كند، ولي همانطور كه انتظار مي رفت، منطق و 
اصول حرفه اي در بسياري از موارد جايي در ورزش قهرماني ما ندارد. 
صحبت هاي عجيب اسدي، رئيس فدراسيون اين واقعيت تلخ را نشان 
داد:  »خانم پرتوآذر اسپانسر دارد و مي دانيم كه تأمين مي شود. اينطور 
نيست كه ما هيچ حمايتی نكنيم و وظيفه خود مي دانيم كه از او حمايت 
كنيم، اما فدراسيون اولويت هايي دارد و اولويت هم جوانگرايي است. به 
او گفته ايم فعلًا نمي توانيم برايش دوچرخه بگيريم. به هر حال او به هر 
نحوي از تيم خارجي خود حمايت مي ش��ود و اگر قرار باشد تجهيزات 
بگيرم بايد ب��راي تيم نوجوانان تهيه كنم. تمام تلاش��مان را مي كنيم 
كه خانم پرتوآذر در بازي هاي آس��يايي مدال بگيرد و افتخارش براي 

دوچرخه سواري ايران خواهد بود.«
رئيس فدراسيون طوری از جوانگرايي و سرمايه گذاري روي تيم نوجوانان 
حرف مي زند كه ان��گار در اين مملكت هيچ ك��س از وضعيت حمايت از 
تيم هاي پايه خبر ندارد! از وقتي يادمان مي آيد دوچرخه سواران حسرت 
داشتن يك دوچرخه خوب استاندارد خارجي به دلشان مانده و هر كسي 
پولش را داش��ته از جيب خرج كرده و يك دوچرخ��ه درجه يك خريده 
است. هر كسي هم نداش��ته كه ديگر هيچ. ورزش��كاري كه لژيونر شده 
گناهي مرتكب نشده و قرار نيست فدراس��يون به اين بهانه وظايفش را 
انجام ندهد. ملي پوش دوچرخه سواري ما اگر امكانات لازم را داشته باشد 
و بدون دغدغه براي رقابت در هانگژو آماده ش��ود، قطعاً نيازي نيست به 
تيم خارجي رو بيندازد و درخواست دوچرخه و لباس قرضي از آنها داشته 
باشد. پرتوآذر قرار اس��ت با دوچرخه و البسه اماني در بازي هاي آسيايي 
براي ايران ركاب بزند. حال آنكه اين شرايط اصلًا در شأن ورزش ما نيست. 
فدراسيوني كه مي داند در المپيك آس��يايي نماينده دارد، چطور تأمين 

نيازهاي اوليه آنها را در برنامه هاي خود نگنجانده است؟
فدراس��يوني بايد ادع��اي اولويت بن��دي اهدافش را كن��د كه هواي 
ملي پوشانش را داشته باشد، به ويژه نماينده هايي كه قرار است در آسيا 
به اسم ايران به ميدان بروند. اميدواريم پرتوآذر در رقابت با حريفانش به 
مدال آسيا برسد، اما آقايان وقتي عكس يادگاري با او مي گيرند يادشان 
باشد پيراهن و تجهيزات ورزشكار ايراني را خارجي ها به او قرض دادند. 
از طرفي منتظريم ببينيم فدراسيون دوچرخه سواري چطور و چگونه 
نوجوانان را در رأس اولويت هاي خود قرار مي دهد. اميدواريم لااقل براي 
آنها طوری برنامه ريزي كنند كه بودجه خريد لباس و دوچرخه را داشته 
باشند و مجبور نشوند براي لژيونر شدن نوجوانان و گرفتن كمك هاي 

خارجي لحظه شماري كنند.

در پاي��ان كنگره فدراس��يون جهاني بس��كتبال كه در آس��تانه 
جام جهاني 2023 در ش��هر مانيل برگزار ش��د، شيخ سعود علي 
 آل ثاني تا سال 202۷ به عنوان رئيس جديد فيبا انتخاب شد. شيخ 
علي اهل كشور قطر است و از سال 2019 نايب رئيس فيبا و از سال 
2002 رئيس فيبا آسيا بوده است. وي همچنين رياست فدراسيون 
بسكتبال و كميته  ملي المپيك قطر را در كارنامه خود دارد و در 

زمان رياستش بر فيبا آسيا يك بار به ايران سفر كرده بود.

رياست فيبا به يك قطري رسيد

حامد  قهرماني

بي تيم هاي معروف اروپا

   ستاره هايي
 كه سر نخواستن شان دعواست

ش��روع فصل جديد فوتبال در قاره اروپا مثل هميشه با سروصداهاي 
خاص خودش همراه بود. تمام نگاه ها هم مثل هميشه به سمت تيم هاي 
مطرح قاره و چگونگي آغاز فصل جديد از س��وي آنهاس��ت، اما در اين 
ميان هستند ستاره هايي كه با گذشت يكي، دو هفته از آغاز مسابقات 
باشگاهي همچنان بدون تيم هستند. س��تاره هايي كه تا همين فصل 
قبل از جمله نامدارهاي فوتبال محسوب مي ش��دند، ولی امروز بدون 

تيم مانده اند. 
شايد حتي نمي ش��د تصور كرد كه راموس، دخيا و سانچز روزي بدون 
تيم بمانند، اما حالا آن روز رسيده است. البته به جز اين سه نفر هستند 

ستاره هاي ديگري كه فعلًا سر نخواستن آنها دعواست!
تابستان امسال قرارداد دخيا به پايان رس��يد و وارد بازار بازيكنان آزاد 
شد. به نظر مي رسيد گلر منچستر به سرعت يك باشگاه جديد براي خود 

پيدا كند، اما او فصل جديد را به عنوان بازيكن بدون تيم شروع كرد. 
سانچز شيليايي فصل قبل را در مارسي س��پري كرد و پس از آن وارد 
بازار بازيكنان آزاد ش��د. او 44 بازي انجام داد، 18 گل به ثمر رساند و 
سه پاس گل داد. س��انچز تجربه نس��بتاً غني بازي در اروپا )اودينزه، 
بارسلونا، آرسنال، منچس��تريونايتد، اينتر و مارسي( را دارد، ولي فعلًا 

بدون تيم است. 
سرخيو راموس بازيكن عنوان دار اس��پانيايي در ديدار پاياني فصل 
گذش��ته از پاري س��ن ژرمن خداحافظي كرد. او اين كار را با ليونل 
مسي انجام داد. مس��ي تيم جديدي در امريكا پيدا كرد، اما راموس 
همچنان بدون تيم است و گفته مي ش��ود كه شايد از فوتبال تركيه 
سر در بياورد. گرين وود، مهاجم 21 س��اله منچستريونايتد، روبرتو 
پريرا بازيكن نام��دار اودنيزه، ادن هازراد س��تاره بلژيكي رئال مادريد 
و جسي لينگارد بازيكن سابق منچس��تر و ناتينگهام فارست از جمله 
نامدارانی هستند كه مي توان نام شان را به ليست اضافه كرد. بازيكناني 
كه خودش��ان هم تصور نمي كردند در آغاز فصل جديد فوتبال اروپا 

فقط تماشاگر باشند.

هر وقت چشمش به عكس پهلوان تختي مي افتد 
براي درخشش انگيزه بيشتري مي گيرد. كمتر از 
يك ماه ديگر مسابقات جهاني كش�تي آزاد آغاز 
خواهد شد و همه منتظرند هرچه زودتر غول هاي 
86 كيلوگرم دنيا با هم سرش�اخ ش�وند. حس�ن 
يزدان�ي اميد اصلي كش�تي ايران ب�راي تصاحب 
طلاي جهان است و براي رسيدن به اين هدف بايد 
همه حريفانش را شكس�ت ده�د و در اين صورت 
به احتمال زياد بايد با ديويد تيلور سرش�اخ شود. 
حريف امريكايي در جهاني 2018 و 2022 و همچنين 
المپيك توكيو يزداني را شكست داده و مدال طلا 
را از چنگش درآورده است، ولي پهلوان ايراني در 
جهاني 2021 تجربه گذشتن از سد تيلور را داشت 
و شبانه روز تلاش مي كند تا اين خاطره شيرين را 

براي هموطنانش در صربستان تكرار كند. 

 تختي بمب انگيزه يزداني
براي شكست تيلور

قاب

بازي 
بدون تماشاگر 

داد پرسپوليس را 
درآورد

دنیا حیدری
  گزارش

يحيي در آستانه 
صدمين  برد


